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Школа молитвы-1 

Господи, научи нас молиться!  

Евангелие от Луки – 134 

От Луки 11:1,2 
 

Лук.11:1,2 1Случилось, что когда Он в одном месте молился, и перестал, один из учеников Его сказал Ему: Господи! 

Научи нас молиться, как и Иоанн научил учеников своих. 2Он сказал им: когда молитесь, говорите… 

Luke 11:1,2 1It happened that while Jesus was praying in a certain place, after He had finished, one of His disciples said to 

Him, “Lord, teach us to pray just as John also taught his disciples.” 2And He said to them, “When you pray, say…” 

 

Рим.8:26 Также и Дух подкрепляет нас в немощах наших; ибо мы не знаем, о чем молиться, как должно, но Сам 

Дух ходатайствует за нас воздыханиями неизреченными. 

Rom.8:26 In the same way the Spirit also helps our weakness; for we do not know how to pray as we should, but the 

Spirit Himself intercedes for us with groanings too deep for words 

 

Еккл.6:12 Ибо кто знает, что хорошо для человека в жизни, во все дни суетной жизни его, которые он проводит как 

тень? 

Eccl.6:12 For who knows what is good for a man during his lifetime, during the few years of his futile life? 

 

Иак.4:3 Просите, и не получаете, потому что просите не на добро, а чтобы употребить для ваших вожделений 

Jam.4:3 You ask and do not receive, because you ask with wrong motives, so that you may spend it on your pleasures. 

 

2Кор.12:7-9 7И чтобы я не превозносился чрезвычайностью откровений, дано мне жало в плоть, ангел сатаны, 

удручать меня, чтобы я не превозносился. 8Трижды молил я Господа о том, чтобы удалил его от меня. 9Но [Господь] 

сказал мне: довольно для тебя благодати Моей, ибо сила Моя совершается в немощи… 

2Cor.12:7-9 7Because of the surpassing greatness of the revelations, for this reason, to keep me from exalting myself, 

there was given me a thorn in the flesh, a messenger of Satan to torment me – to keep me from exalting myself! 
8Concerning this I implored the Lord three times that it might leave me. 9And He has said to me, “My grace is sufficient for 

you, for power is perfected in weakness…” 

 

Лук.11:1,2 1Случилось, что когда Он в одном месте молился, и перестал, один из учеников Его сказал Ему: Господи! 

Научи нас молиться, как и Иоанн научил учеников своих. 2Он сказал им: когда молитесь, говорите… 

Luke 11:1,2 1It happened that while Jesus was praying in a certain place, after He had finished, one of His disciples said to 

Him, “Lord, teach us to pray just as John also taught his disciples.” 2And He said to them, “When you pray, say…” 

 

I. Ценность молитвы 

Лук.11:1 Случилось, что когда Он в одном месте молился, и перестал, один из учеников Его сказал Ему… 

Luke 11:1 It happened that while Jesus was praying in a certain place, after He had finished, one of His disciples said to 

Him… 

 

 A. Молитвенная жизнь Христа 

Лук.11:1 Случилось, что когда Он в одном месте молился… 

Luke 11:1 It happened that while Jesus was praying in a certain place… 
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Лук.5:15,16 15Но тем более распространялась молва о Нем, и великое множество народа стекалось к Нему слушать 

и врачеваться у Него от болезней своих. 16Но Он уходил в пустынные места и молился 

Luke 5:15,16 15But the news about Him was spreading even farther, and large crowds were gathering to hear Him and to 

be healed of their sicknesses. 16But Jesus Himself would often slip away to the wilderness and pray. 

 

Мар.1:35 А утром, встав весьма рано, вышел и удалился в пустынное место, и там молился 

Mark 1:35 In the early morning, while it was still dark, Jesus got up, left the house, and went away to a secluded place, and 

was praying there. 

 

Лук.6:12 В те дни взошел Он на гору помолиться и пробыл всю ночь в молитве к Богу 

Luke 6:12 It was at this time that He went off to the mountain to pray, and He spent the whole night in prayer to God. 

 

Лук.9:18 Однажды, когда Он молился в уединённом месте, и ученики были с Ним, Он спросил их: за кого почитает 

Меня народ? 

Luke 9:18 And it happened that while He was praying alone, the disciples were with Him, and He questioned them, 

saying, “Who do the people say that I am?” 

 

Откр.5:8 И когда он взял книгу, тогда четыре животных и двадцать четыре старца пали пред Агнцем, имея каждый 

гусли и золотые чаши, полные фимиама, которые суть молитвы святых 

Rev.5:8 When He had taken the book, the four living creatures and the twenty-four elders fell down before the Lamb, 

each one holding a harp and golden bowls full of incense, which are the prayers of the saints. 

 

B. Терпение учеников 

Лук.11:1 Случилось, что когда Он в одном месте молился, и перестал, один из учеников Его сказал Ему… 

Luke 11:1 It happened that while Jesus was praying in a certain place, after He had finished, one of His disciples said to 

Him… 

 

II. Нужда в школе молитвы 

Лук.11:1,2 1Случилось, что когда Он в одном месте молился, и перестал, один из учеников Его сказал Ему: Господи! 

Научи нас молиться, как и Иоанн научил учеников своих. 2Он сказал им: когда молитесь, говорите… 

Luke 11:1,2 1It happened that while Jesus was praying in a certain place, after He had finished, one of His disciples said to 

Him, “Lord, teach us to pray just as John also taught his disciples.” 2And He said to them, “When you pray, say…” 

 

 A. Просьба ученика 

Лук.11:1 Случилось, что когда Он в одном месте молился, и перестал, один из учеников Его сказал Ему: Господи! 

Научи нас молиться… 

Luke 11:1 It happened that while Jesus was praying in a certain place, after He had finished, one of His disciples said to 

Him, “Lord, teach us to pray…” 

 

Лук.9:1,2 1Созвав же двенадцать, дал силу и власть над всеми бесами и врачевать от болезней, 2и послал их 

проповедовать Царствие Божие и исцелять больных. 

Luke 9:1,2 1And He called the twelve together, and gave them power and authority over all the demons and to heal 

diseases. 2And He sent them out to proclaim the kingdom of God and to perform healing. 
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Лук.10:17 Семьдесят [учеников] возвратились с радостью и говорили: Господи! И бесы повинуются нам о имени 

Твоем. 

Luke 10:17 The seventy returned with joy, saying, “Lord, even the demons are subject to us in Your name.” 

 

 B. Школа Иоанна Крестителя 

Лук.11:1 Случилось, что когда Он в одном месте молился, и перестал, один из учеников Его сказал Ему: Господи! 

Научи нас молиться, как и Иоанн научил учеников своих. 

Luke 11:1 It happened that while Jesus was praying in a certain place, after He had finished, one of His disciples said to 

Him, “Lord, teach us to pray just as John also taught his disciples.” 

 

Лук.5:33 Они же сказали Ему: почему ученики Иоанна постятся часто и молитвы творят, также и фарисейские, а 

Твои едят и пьют?  

Luke 5:33 And they said to Him, “The disciples of John often fast and offer prayers, the disciples of the Pharisees also do 

the same, but Yours eat and drink.” 

 

 C. Урок Христа 

Лук.11:1,2 1Случилось, что когда Он в одном месте молился, и перестал, один из учеников Его сказал Ему: Господи! 

Научи нас молиться, как и Иоанн научил учеников своих. 2Он сказал им: когда молитесь, говорите… 

Luke 11:1,2 1It happened that while Jesus was praying in a certain place, after He had finished, one of His disciples said to 

Him, “Lord, teach us to pray just as John also taught his disciples.” 2And He said to them, “When you pray, say…” 

 

Лук.18:1 Сказал также им притчу о том, что должно всегда молиться и не унывать 

Luke 18:1 Now He was telling them a parable to show that at all times they ought to pray and not to lose heart 

 

Лук.21:36 итак бодрствуйте во всякое время и молитесь… 

Luke 21:36 But keep on the alert at all times, praying… 

 

Лук.22:40 Придя же на место, сказал им: молитесь, чтобы не впасть в искушение. 

Luke 22:40 When He arrived at the place, He said to them, “Pray that you may not enter into temptation.” 

 

Деян.2:42 И они постоянно пребывали в учении Апостолов, в общении и преломлении хлеба и в молитвах. 

Acts 2:42 They were continually devoting themselves to the apostles’ teaching and to fellowship, to the breaking of bread 

and to prayer. 

 

Деян.6:3,4 3Итак, братия, выберите из среды себя семь человек изведанных, исполненных Святого Духа и 

мудрости; их поставим на эту службу, 4а мы постоянно пребудем в молитве и служении слова. 

Acts 6:3,4 3Therefore, brethren, select from among you seven men of good reputation, full of the Spirit and of wisdom, 

whom we may put in charge of this task. 4But we will devote ourselves to prayer and to the ministry of the word. 

 

Деян.9:11 И Господь к нему: встань и пойди на улицу, которая называется «Прямая», и в доме Иуды опроси 

Тарсянина по имени Савла. Ибо вот он молится (Ред. Кассиана) 

Acts 9:11 And the Lord said to him, “Get up and go to the street called Straight, and inquire at the house of Judas for a 

man from Tarsus named Saul, for he is praying” 
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Кол.1:9 Посему и мы с того дня, как [о сем] услышали, не перестаем молиться о вас и просить, чтобы вы 

исполнялись познанием воли Его, во всякой премудрости и разумении духовном 

Col.1:9 For this reason also, since the day we heard of it, we have not ceased to pray for you and to ask that you may be 

filled with the knowledge of His will in all spiritual wisdom and understanding 

 

Лук.11:1,2 1Случилось, что когда Он в одном месте молился, и перестал, один из учеников Его сказал Ему: Господи! 

Научи нас молиться, как и Иоанн научил учеников своих. 2Он сказал им: когда молитесь, говорите… 

Luke 11:1,2 1It happened that while Jesus was praying in a certain place, after He had finished, one of His disciples said to 

Him, “Lord, teach us to pray just as John also taught his disciples.” 2And He said to them, “When you pray, say…” 


